Topics of practical classes
Faculty of Medicine, IV year, 7th semester (autumn)

1. Diseases of the mammary gland. Etiology, pathogenesis, clinic, diagnosis, treatment.
2. Diseases of the thyroid gland. Etiology, pathogenesis, clinic, diagnosis, treatment.
3. Acute and chronic non-specific diseases of the lungs and pleura. Etiology, pathogenesis, classification, clinic, diagnosis, treatment.
4. Diseases of the oesophagus. Etiology, pathogenesis, classification, clinic, diagnosis, treatment.
5. Diseases of the mediastinum. Etiology, pathogenesis, clinic, diagnosis, treatment.
6. Surgical diseases of the diaphragm. Etiology, pathogenesis, classification, clinic, diagnosis, treatment.
7. Surgical diseases of the heart. Etiology, pathogenesis, clinic, diagnosis, treatment.
8. Diseases of the arteries of the lower limbs. Etiology, pathogenesis, classification, clinic, diagnosis, treatment.
9. Diseases of veins of the lower limbs. Etiology, pathogenesis, classification, clinic, diagnosis, treatment.

Темы практических занятий
лечебный факультет, IV курс, 7 семестр (осень)

1. Заболевания молочной железы. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
2. Заболевания щитовидной железы. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
3. Острые и хронические неспецифические заболевания легких и плевры. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
[bookmark: _Hlk175612868]4. Заболевания пищевода. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
5. Заболевания средостения. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
6. Хирургические заболевания диафрагмы. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
7. Хирургические заболевания сердца. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
8. Заболевания артерий нижних конечностей. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.
9. Заболевания вен нижних конечностей. Этиология, патогенез, классификация, клиника, диагностика, лечение.

